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Obec Bašť
Zastupitelstvo obce Bašť

Zápis ze 23. zasedání Zastupitelstva obce Bašť konaného dne 19. 12. 2024 od 18.00 hod

Zahájení jednání zastupitelstva

Zasedání  zastupitelstva  obce Bašť  (dále  též  jako „zastupitelstvo“)  bylo  zahájeno v  18:00 hodin
starostkou obce Bc. Kateřinou Novákovou („dále jako „předsedající“).

Předsedající  konstatovala,  že  zasedání  zastupitelstva  bylo  dle  zákona  o  obcích  řádně  svoláno,
informace o termínu, místě a návrhu jeho programu byla obecním úřadem zveřejněna na úřední
desce a na elektronické úřední desce 11. 12. 2024. Předsedající konstatovala, že dle prezenční listiny
je  přítomno  12  členů  zastupitelstva  z  celkového  počtu  15  členů,  zastupitelstvo  je  tak
usnášeníschopné  (dle  ustanovení  §  92  odst.  3.  zákona  o  obcích).

Prezenční listina je přílohou č. 1 tohoto zápisu. Dále předsedající uvedla, že není pořizován zvukový
záznam jednání.

1.     Určení zapisovatele a ověřovatelů

Zapisovatelkou tohoto jednání byla určena: Mgr. Lenka Pátková
Ověřovatelé: Ing. Antonín Kreml, Ladislava Megerová, Dis.

2.     Schválení programu

Zveřejněný program jednání
1. Určení zapisovatele a ověřovatelů
2. Schválení programu
3. Schválení rozpočtu na rok 2025
4. Schválení Střednědobého výhledu na roky 2025-2027
5. Pověření starostky obce k provedení posledního rozpočtového opatření v daném
roce
6. Udělení mimořádné odměny neuvolněné zastupitelce obce Zuzaně Schubertové
7. Navýšení odměn členům stavební komise
8. Návrh na poskytnutí mimořádné odměny starostce obce
9. Návrh na koupi pozemku
10. Koridor D8 - členský příspěvek na rok 2025
11. Výběr svozové firmy
12. Změna OZV o místním poplatku za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci
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13. Schválení sazby za dopravu nádoby na tříděný odpad a bioodpad
14. Různé

Předsedající uvedla, že v případě veřejné zakázky na výběr svozové firmy došlo k novému vývoji, kdy
12. 12. byla obci doručena žádost o vyjádření. Z tohoto důvodu navrhuje změnit bod 11 z původního
návrhu „Výběr svozové firmy“ na bod s názvem „Žádost o vysvětlení k veřejné zakázce - výběr
svozové firmy". V bodě 12 pak navrhuje upřesnění, neboť předložena ke schválení není změna, ale
nová vyhláška. Proto je navrhován přesnější název bodu “OZV o místním poplatku za odkládání
komunálního odpadu z nemovité věci“. 

Nově navržený program jednání:
1. Určení zapisovatele a ověřovatelů
2. Schválení programu
3. Schválení rozpočtu na rok 2025
4. Schválení Střednědobého výhledu na roky 2025-2027
5. Pověření starostky obce k provedení posledního rozpočtového opatření v daném
roce
6. Udělení mimořádné odměny neuvolněné zastupitelce obce Zuzaně Schubertové
7. Navýšení odměn členům stavební komise
8. Návrh na poskytnutí mimořádné odměny starostce obce
9. Návrh na koupi pozemku
10. Koridor D8 - členský příspěvek na rok 2025
11. Žádost o vysvětlení k veřejné zakázce - Výběr svozové firmy
12. OZV o místním poplatku za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci
13. Schválení sazby za dopravu nádoby na tříděný odpad a bioodpad
14. Různé

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Bašť schvaluje úpravu programu jednání v navrženém znění.

Hlasování       Pro       10       Proti       0       Zdrželi se 2 (Mgr. Vítězslav Kaliba, MPA, Bc. Jiří Vacek)

Usnesení č. 1/23/2024 bylo přijato

3.     Schválení rozpočtu na rok 2025

V  rozpočtu  byly  zohledněny  plánované  investice,  kdy  obec  postupovala  podle  pokynů  MF.
Předsedající  předala slovo předsedkyni finančního výboru Ing. Adéle Kokešové, která seznámila
přítomné se stávajícím stavem rozpočtu. Při přípravě rozpočtu byl zvolen postup stejný jako v tomto
roce, kdy bylo vycházeno z toho, na co se čerpalo doposud, navýšily se investiční položky, u nichž
se v příštím roce očekávají výdaje. Následně upozornila na nejvyšší položky v návrhu rozpočtu -
Komunikace v Nové Návsi, revitalizace rybníka v Baštěku, rezerva na dětskou skupinu, na školku,
příspěvek na svazkovou školu (do její kolaudace budou muset potřebné investice hradit členové
spolku), na veřejné osvětlení, navýšení na dotace z rozpočtu obce. 

Starostka doplnila k výdaji na školu a její provoz, že svazková škola dostane peníze po kolaudaci -
v  září,  ale  ředitelka  a  zástupkyně se  přijímají  už  od ledna,  dále  musí  být  finanční  prostředky
na zakoupení nových IT programů, fungování jídelny, nabírání zaměstnanců - školníci, ekonomka. Od
září by mohlo nastoupit kolem 300 dětí podle proběhlého dotazníkového šetření. 

Dotaz  zastupitel  Kaliba  -  položku  služby  pro  obyvatelstvo  je  třeba  nahradit  za  položku  služby
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pro fyzické osoby, dále dotazy k částce za pohřebnictví a k výdajům na služby pro FO. 

Po zodpovězení  dotazů následoval dotaz od občanů, zda se něco plánje na ČOV. Odpověď: Bude
vypsáno výběrové řízení na projektanta. Nyní máme posudek, oponentní posudek.

Po proběhlé diskuzi bylo přistoupeno k hlasování. 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bašť schvaluje rozpočet obce Bašť na rok 2025 dle předloženého návrhu.

Hlasování       Pro       10       Proti       0       Zdrželi se 2 (Mgr. Vítězslav Kaliba, MPA, Bc. Jiří Vacek)

Usnesení č. 2/23/2024 bylo přijato

4.     Schválení Střednědobého výhledu na roky 2025-2027

Předložený Střednědobý výhled se přizpůsobil možnému vývoji. Pokud dojde ke změnám, upraví
se i rozpočtový výhled. Vychází se z minulých let. 

Dotaz  zastupitel  Kaliba-  formální  upozornění  na  překlep.  Je  možné upravit  bližší  odhad.  Jedná
se o formální splnění zákonné povinnosti. Mohla by v tom být úprava čističky, pokud s ní počítáme.
Splátky úvěru, některé budou splaceny dříve, některé budou pokračovat. 
Odpověď - Podle instrukcí MF  by se tam měly zadávat přibližné částky. V současné době není
zřejmé,  do  čeho  budeme  v  následujících  letech  investovat.  Stejně  bylo  postupováno
i  u  střednědobých  výhledů  od  předchozích  zastupitelstev.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Bašť schvaluje Střednědobý výhled rozpočtu na roky
2025-2027.

Hlasování       Pro       11       Proti       0       Zdrželi se 1 (Mgr. Vítězslav Kaliba, MPA)

Usnesení č. 3/23/2024 bylo přijato

5.     Pověření starostky obce k provedení posledního rozpočtového opatření v
daném roce

(Navrhovatel: Mgr. Lenka Pátková)
Je možné, že ke konci roku se vyskytnou neplánované finanční operace, u nichž by bylo nutné svolat
operativně  zastupitelstvo,  případně  radu.  Audit  z  krajského  úřadu  doporučil  schválit  pověření
starostky  k  poslednímu  rozpočtovému  opatření  v  roce,  pokud  by  vyvstala  potřeba  provedení
rozpočtových změn, a to jak na straně příjmů, tak na straně výdajů. Starostka obce bude informovat
zastupitele, zda k tomu bylo nutné přistoupit. 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  obce  Bašť  zmocňuje  starostku  obce  ke  schvalování  a  provedení  posledního
rozpočtového opatření v daném kalendářním roce, a to k 31. 12. jak v příjmech, tak i ve výdajích.
O provedení rozpočtového opatření bude starostka obce zastupitelstvo informovat na následující
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schůzi.

Hlasování       Pro       12       Proti       0       Zdrželi se 0

Usnesení č. 4/23/2024 bylo přijato

6.     Udělení mimořádné odměny neuvolněné zastupitelce obce Zuzaně
Schubertové

(Navrhovatel: Mgr. Lucie Caltová)
Předsedající  předala  slovo  1.  místostarostce,  která  navrhla  zařazení  tohoto  bodu  na  jednání
zastupitelstva ke schválení. 1. místostarostka přednesla odůvodnění mimořádného udělení odměny
zastupitelce  Zuzaně  Schubertové,  která  zpracovala  vizualizaci  interiéru,  včetně  navržení
a rozkreslení jednotlivého typu nábytku, pro budoucí dětskou skupinu v obci a provádění dalších
potřebných úprav na této vizualizaci. Jednalo se o provedení vizualizace v počtu celkem 9 místností.
Navrhla doporučit ke schválení maximální možnou výši odměny, přičemž předložila průzkumy trhu
v případě, že by si tuto vizualizaci obec objednala externě. Z těchto průzkumů je patrné, že částka by
se pohybovala cca kolem 20 000 Kč. Zastupitelka se účastnila i jednání se ředitelkou MŠ, aby zjistila,
které vybavení pro děti je odpovídající, jaké jsou požadavky učitelů i potřeby dětí. 

Maximální výše činí za zastupitele a současně člena komise rady 3 718 Kč a dvojnásobek této částky
za měsíc činí 7 436 Kč.

Dotaz zastupitel Kaliba: Byli osloveni jiní projektanti, aby obec zjistila cenu pro porovnání, za kterou
by tento návrh udělala jiná firma?
Odpověď: Nebyli, protože Mgr. Caltová provedla průzkum trhu na internetu. I tak je navrhovaná výše
odměny  spíše  symbolická.  U  jiného  zpracovatele  by  za  odvedenou  práci  obec  zaplatila
mnohonásobně  vyšší  částku.  

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  obce  Bašť  schvaluje  dle  §  76  zákona  o  obcích  udělení  mimořádné  odměny
v maximální možné výši 7 436 Kč neuvolněné zastupitelce obce Zuzaně Schubertové s následujícím
odůvodněním: Důvodem pro mimořádné udělení odměny je zpracování vizualizace interiéru včetně
navržení  a  rozkreslení  jednotlivého  typu  nábytku  pro  budoucí  dětskou  skupinu  v  obci  Bašť
a provádění dalších potřebných úprav na této vizualizaci.

Hlasování       Pro       9       Proti       1 (Mgr. Vítězslav Kaliba, MPA)       Zdrželi se 2 (Zuzana
Schubertová, Bc. Jiří Vacek)

Usnesení č. 5/23/2024 bylo přijato

7.     Navýšení odměn členům stavební komise

(Navrhovatel: Mgr. Lucie Caltová)
Předsedkyně  stavební  komise  1.  místostarostka  Mgr.  Caltová  navrhla  zastupitelstvu  schválení
navýšení  odměn za  výkon funkce  neuvolněného člena  stavební  komise  rady  obce  -  zastupitele
na maximální výši dle stanoveného koeficientu 0,088 uvedeného v Příloze k zákonu č. 128/2000 Sb.
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a základny pro výpočet odměn členů zastupitelstev USC pro kalendářní rok 2025, která činí 44 943
Kč. Výsledná částka činí 3 955 Kč a bude účinná od 1. 1. 2025. Důvodem tohoto navýšení je velká
četnost zasedání stavební komise v kalendářním roce, a to 1 x 14 dní a dalším důvodem je velké
množství materiálů a časová náročnost spočívající zejména ve studování předložených projektových
dokumentací a posuzování souladu projektových dokumentací s územně plánovací dokumentací obce
Bašť. 

Návrh usnesení:
I.  Zastupitelstvo  obce  Bašť  schvaluje  navýšení  odměny  za  výkon  funkce  neuvolněného  člena
stavební komise - zastupitele, na výslednou částku 3 955 Kč s účinností od 1. 1. 2025. 
II. Zastupitelstvo obce Bašť bere na vědomí odůvodnění tohoto navýšení, které je součástí důvodové
zprávy.

Hlasování       Pro       8       Proti       2 (Mgr. Vítězslav Kaliba, MPA, Bc. Jiří Vacek)       Zdrželi se 2
(Ing. Antonín Kreml, Radovan Krtil)

Usnesení č. 6/23/2024 bylo přijato

8.     Návrh na poskytnutí mimořádné odměny starostce obce

(Navrhovatel: Mgr. Lenka Pátková)
Předsedající předala slovo místostarostce Pátkové. Podle § 76 odst. 1 zákona o obcích může obec
poskytnout mimořádnou odměnu za splnění mimořádných nebo zvláště významných úkolů obce.
Místostarostka Pátková navrhla poskytnutí této odměny starostce obce. Za své dvouleté působení
ve funkci starostky odvedla paní Nováková velké množství práce, které vybočuje z běžného výkonu
funkce starosty. Přímo zajistila, či se podílela a podílí i nadále na realizaci několika významných
projektů nezbytných pro další  rozvoj obce, či  na zajištění řádného chodu obce, na obnovení již
zřízených, ale nedostatečně fungujících inženýrských sítí. Rovněž zavedla nadstandartní komunikaci
s  občany  v  krizových  situacích.  Z  tohoto  důvodu  navrhuje  zasloužený  finanční  bonus  ve  výši
jedenapůlnásobku  měsíční  odměny,  který  kompenzuje  i  mnoho  činností,  realizovaných  paní
Novákovou nad rámec jejich standardních povinností v podstatě od rána do noci včetně víkendů.
Připomíná, že se jedná o první odměnu v jejím funkčním období.

Mezi zvlášť významné úkoly realizované starostkou místostarostka uvedla:

Každodenní osobní kontrola ČOV v době jejího zkušebního provozu 
Kooperace s provozovatelem ČOV na odstraňování nadměrného hluku z ČOV
Zajištění  dvou  tříd  ZŠ  Líbeznice  v  Komunitním  centru,  včetně  spolupráce  na  potřebné
dokumentaci
Zajištění adekvátního místa pro stravování žáků umístěných v KC
Zajištění komunikace při výstavbě svazkové školy s vlastníky sousedních nemovitostí a řešení
krizových  situací  (absence  veřejného  osvětlení,  nemožnost  vjezdu  na  pozemky,  zásahy
do soukromých vlastnictví a jejich poškozování)
Zvýšení kapacity pro děti umístěné do MŠ a řešení jejich umístění i nad rámec zákonných
povinností
Příprava a spolupráce při žádosti o dotaci na rekonstrukci veřejného osvětlení
Zajištění pasportu inženýrských sítí
Řešení nátoku balastních vod v kanalizaci a z toho pramenící kolize na ČOV
Součinnost na projektové dokumentaci řešící dopravní situaci na Návsi a v okolí obecního
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úřadu
Zajištění projektu osvětlení přechodů pro chodce, měřiče rychlosti provozu
Kooperace s různými subjekty ve věci plánované výstavby VRT a další. 

Dotaz  zastupitele  Kaliby  a  následná  diskuze  k  charakteru  měřičů  rychlosti,  jejich  funkčnosti,
odůvodněnosti. 

Následně zastupitel Kaliba u každého bodu zpochybnil oprávněnost jeho uvedení mezi významnými
úkoly, za které by měla být starostce schválena odměna. Nejedná se podle jeho názoru o významné
úkony nad rámec práce starosty.
Diskuze k jednotlivým bodům a přístupu starostky k chodu obce. Srovnání dosažitelnosti předchozího
vedení  a  stávajícího  vedení.  Diskuze  pojetí  standardního  výkonu  funkce  starosty.  Připomínky
k nedostatečnému finančnímu zázemí obce a tomu neodpovídajícímu návrhu na odměnu, k fungování
obecního úřadu. Diskuze k zatěžování úřadu neustálými žádostmi o informace, neodpovídajícímu
zákresu inženýrských sítí, bezdůvodným nákladům na dešťovou kanalizaci, ke zveřejňování zápisů ze
zastupitelstva a rady na webu, k zajištění svozu odpadu na rok 2025. Názor, že když starostka
nestíhá svou práci v pracovní době, tak ji musí vykonávat mimo pracovní dobu.

Následně 1. místostarostka Mgr. Caltová navrhla schválení mimořádné odměny starostce v ponížené
výši, a to jednonásobku její měsíční odměny s odkazem na nedostatek financí. 
S tímto návrhem se zastupitelé neztotožnili. 

Zastupitel  Kreml  navrhl  rozdělení  odměny  starostky  mezi  starostku,  1.  místostarostku
a  místostarostku.  
Místostarostka  Pátková  vysvětlila,  že  tento  postup  není  možný,  neboť  návrh  na  poskytnutí
mimořádné odměny členovi zastupitelstva musí být dle zákona o obcích uveden jako samostatný bod
navrženého programu, což u předloženého návrhu zastupitele Kremla nebylo splněno.  

Zastupitel Dušek - připomenul probíhající projekt svazkové školy a práce na stavbě, kdy starostka
dennodenně  řeší  záležitosti  kolem  této  stavby,  jedná  s  občany,  se  stavební  firmou,  dochází
na stavbu,... apod. Takovou stavbu a starosti kolem  ní v obci nezažil žádný zastupitel ani starosta
z předchozího vedení. 

Zastupitelka  Kokešová  -  připomenula,  že  se  jedná  o  návrh  první  odměny  za  2  roky.  Ostatní
zaměstnanci, nejen zastupitelé, dostávají pravidelné odměny a nikdo s tím problém nemá. Je to běžný
standard. 

Připomínka od veřejnosti- škoda, že tu není víc lidí. Z důvodu, že se jedná o peníze pro jednu FO, je
neskutečné, že se o tom tady všichni baví. 
Dotaz: Měření rychlosti 10m před koncem obce, jaký je význam pro dopravně-bezpečnostní situaci.
Jezdí tu kamiony, co tu nemají být, auta víc než 50km/h.
Odpověď: Radar má dosah 400m, měří do hlouby obce.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bašť schvaluje přidělení mimořádné odměny starostce obce dle § 76 zákona č.
128/2000 Sb., o obcích, v platném znění, ve výši jedenapůlnásobku měsíční odměny, za plnění zvláště
významných úkonů, které pro obec od svého zvolení v roce 2022 vykonala: nepřetržitá kontrola
a  spolupráce  v  době  zkušebního  provozu  čističky  odpadních  vod,  dlouhodobé  řešení  hlučného
provozu ČOV, zajištění umístění a stravování pro dvě třídy ZŠ Líbeznice v Komunitním centru,
nepřetržitá spolupráce se stavební firmou a Svazkem obcí Pod Beckovem při výstavbě svazkové školy
v Bašti, získání dotace na rekonstrukci veřejného osvětlení a na vybudování stání pro polopodzemní
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kontejnery, příprava projektu cyklostezky z Předboje.

Hlasování       Pro       7       Proti       2 (Mgr. Vítězslav Kaliba, MPA, Bc. Jiří Vacek)       Zdrželi se 3
(Mgr. Lucie Caltová, Ing. Antonín Kreml, Bc. Kateřina Nováková)

Usnesení č. 7/23/2024 nebylo přijato

9.     Návrh na koupi pozemku

Obci byla předložena nabídka pana      na koupi dvou pozemků. Jmenovaný byl písemně požádán
o uvedení kupní ceny, kterou za předmětné pozemky požaduje. Žádost o sdělení kupní ceny byla
odeslána 21. 10. a do dnešního dne na ni nebylo ze strany pana       odpovězeno. Manažerka svazku
potvrdila, že má ústně přislíbený souhlas pana      s vedením přeložky kanalizace. Zastupitelé byli
seznámeni se stavem dotčených pozemků, s jejich umístěním. Rovněž byli informováni o předchozí
komunikaci s vlastníkem dotčených pozemků a o výsledcích této komunikace. K dané záležitosti
přijme zastupitelstvo usnesení na některém z následujících jednáních. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Bašť bere na vědomí informaci k předložené nabídce
na koupi pozemků p.č. 554/78 a p.č. 157/136 od           . Bez uvedení ceny, za kterou je vlastník
ochoten uvedené pozemky prodat, se nemůže k předložené nabídce vyjádřit.

Usnesení č. 8/23/2024 bylo vzato na vědomí

10.     Koridor D8 - členský příspěvek na rok 2025

Předsedající stručně shrnula přínos spolku Koridor D8 pro obec. Připomenula, že pokud by obec
vystupovala  samostatně,  neměla  by  takový  vliv  na  druhé  subjekty  a  nemohla  by  ani  vynaložit
potřebné  množství  financí  na  různé  studie,  projekty,  odborná  stanoviska  a  vyjádření,  která  je
nezbytné předložit SŽ a MD, aby byly hájeny zájmy obce. 

Vzhledem k postupnému rozvíjení aktivit KORIDOR D8, z. s.,  se zúčastněné obce shodly na potřebě
profesionalizace činnosti  spolku. Není možné aktivity spolku financovat převážně z dotací,  když
každému dotačnímu záměru je nutné se přizpůsobit, ne každý dotační titul zcela odpovídá aktuálním
zájmům a potřebám členských měst a obcí, zajištění dotací není jisté. Spolek KORIDOR D8, z. s.,
přitom dlouhodobě zajišťuje řadu zásadních činností zaměřených na rozvoj obcí, zlepšení životního
prostředí  a  efektivní  regionální  plánování.  Jeho  aktivity  zahrnují  přípravu  regionálních  studií,
zpracování  právních  podání,  řešení  hlukových  limitů,  přípravu  strategických  plánů  pro  obce
i specifické environmentální projekty. Tyto projekty vyžadují vysokou odbornou úroveň a zapojení
profesionálů  v  oblasti  práva,  urbanismu,  dopravního inženýrství  a  krajinářství,  což  je  nezbytné
pro kvalifikované zastupování a ochranu zájmů naší obce. Doposud spolek financoval své aktivity
z  omezeného rozpočtu,  který se postupně stává nedostatečným pro pokrytí  rostoucích nákladů
na odborné služby a realizaci klíčových projektů. V současné době je ve spolku 34 obcí.  Výše ročního
členského příspěvku, se od počátku r. 2025 bude vypočítávat takto: pásmo 0 - 1000 obyvatel - 90
Kč/trvale hlášená osoba pásmo 1001 - 3000 obyvatel - 65  Kč/trvale hlášená osoba pásmo 3000 +
obyvatel - 60  Kč/trvale hlášená osoba.
Za obec Bašť se jedná o částku 186 000 Kč.
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Návrh usnesení:
I. Zastupitelstvo obce Bašť bere na vědomí, že na členské schůzi spolku KORIDOR D8, z. s., IČO:
10941002, se sídlem Zrzavého 1705/2a, 163 00 Praha 6 – Řepy, zapsaného do spolkového rejstříku,
vedeného Městským soudem v Praze, oddíl L, vložka 74991 (dále také jako „Spolek“), konané dne
22.10.2024, se výroční členská schůze usnesla na změně stanov spolku a to ve znění,  které je
uvedeno jako příloha č. 1 tohoto usnesení, přičemž jednou ze zásadních změn je především to, že
se již nepřipouští přidružené členství ve spolku pro územně samosprávné celky; Podle článku 5 odst.
5 stanov platí následující: „Výši vstupního poplatku a členských příspěvků stanoví výroční členská
schůze. Vstupní poplatek je splatný ke dni podání přihlášky, členský příspěvek za kalendářní rok je
splatný k 31.1. příslušného kalendářního roku, hrazeno na účet spolku.“ 

II. Zastupitelstvo obce Bašť schvaluje změnu stanov Spolku, které tvoří přílohu č. 1 tohoto usnesení.

Hlasování       Pro       10       Proti       1 (Mgr. Vítězslav Kaliba, MPA)       Zdrželi se 1 (Bc. Jiří Vacek)

Usnesení č. 9/23/2024 bylo přijato

11.     Žádost o vysvětlení k veřejné zakázce - Výběr svozové firmy

Dne 12.12.  přišla v  pořadí  druhá žádost  o vysvětlení  zadávací  dokumentace k veřejné zakázce
na svoz komunálního a tříděného odpadu (viz příloha). Na zvážení je, jak se postavit k bodu č. 3., a to
požadavek obce, aby svozová firma prováděla svoz jen z naší obce a ne i od jiného původce, tedy jiné
obce.
Na jednu stranu firma uvádí, že mají svozovou techniku, která zaznamená váhu nádoby. V rozporu
s tím požadují umožnit rozpočtové určení váhy (zprůměrování množství odpadu od různých původců
v rámci jednoho svozu). Nepřijetím jejich návrhu se dle jejich vyjádření obec vystavuje riziku, že to
povede k neopodstatněnému navýšení cen, a to např. až o 2,5 násobek u tříděného odpadu. VIZ jejich
důvody v příloze
 
Blíže k tomu vyjádření zpracovatele zakázky:
Obec k výše uvedenému dotazu již jednou reagovala, a to, že v rámci Vysvětlení ZD č. 4 jsme
ustoupili od požadavku na neprovádění svozu pro jiné původce odpadu, pokud bude svozové vozidlo
poskytovatele  vybaveno  vážním systémem a  poskytovatel  je  díky  tomu schopen  prokázat,  jaké
množství  svezeného  odpadu  je  od  objednatele  jako  původce  odpadu.  Dodavatel  v  dotčeném
(předešlém) dotazu uvedl, že chápe, že pro zavedení povinnosti neprovádění svozu pro jiné obce
mohou vést zadavatele na první pohled určité, zejm. hospodářské důvody. Dodavatel však tento
požadavek  nepovažuje  za  racionální  a  v  konečném  důsledku  vedoucí  k  neopodstatněnému
zdražení nabídkové ceny. Dodavatel dále uvádí, že mu svozová technika umožňuje identifikovat
množství  sváženého  odpadu  z  konkrétní  odpadové  nádoby.  Obdobné  dodavatel  uvádí
i v předcházející žádosti o vysvětlení zadávací dokumentace, kde také uvádí, že mu svozová technika
umožňuje  identifikovat  množství  sváženého  odpadu  z  konkrétní  odpadové  nádoby,  stejně  jako
identifikovat konkrétní odpadovou nádobu.
Rada  obce  doporučuje  zastupitelstvu  zohlednit  žádost  žadatele  o  vypuštění  z  návrhu  smlouvy
podmínku samostatného svozu pro všechny druhy odpadu svážené v obci, a umožnit svozové firmě
tzv. rozpočtové určení váhy (stejný postup uplatňuje svozová firma i v současné době). 
Starostka dále uvedla,  že lednový svoz odpadů je zajištěn na základě potvrzené objednávky od
stávající svozové společnosti FCC za stejných finančních podmínek jako jsou v roce 2024.

Dotaz z veřejnosti: Obecně se po lidech požaduje, aby třídili. Bylo by vhodné, motivovat občany, aby
víc třídili a zvážit možnost umístění nádoby na tříděný odpad u každé domácnosti.  
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Pro proběhlé diskuzi bylo přistoupeno k hlasování.

Návrh usnesení:
I. Zastupitelstvo obce Bašť schvaluje změnu zadávací dokumentace nadlimitní veřejné zakázky
na Svoz komunálního a tříděného odpadu následovně:
- v čl. VII odst. 7.2.13 návrhu smlouvy jako objednatel netrvá na odděleném svážení katalogových
čísel, a 
- v čl. VII odst. 7.2.22 návrhu smlouvy jako objednatel netrvá na neprovádění svozu pro jiné původce
odpadu.
II.  Zastupitelstvo  obce  Bašť  pověřuje  starostku  obce  zajištěním  uveřejněním  změny  zadávací
dokumentace veřejné zakázky ve věstníku veřejných zakázek a na profilu zadavatele a prodloužením
lhůty pro podání nabídek.

Hlasování       Pro       12       Proti       0       Zdrželi se 0

Usnesení č. 10/23/2024 bylo přijato

12.     OZV o místním poplatku za odkládání komunálního odpadu z nemovité
věci

(Navrhovatel: Mgr. Lenka Pátková)
Odešla zastupitelka Zuzana Schubertová. 
Po konzultaci s MV došlo k přípravě nové OZV, která vychází ze vzorů zpracovaných Ministerstvem
vnitra. Zásadním rozdílem je vypuštění článku  zabývajícího se navýšením poplatku (je zakotveno
v zákoně), dále došlo k úpravě slevy pro seniory, která se nově nazývá úleva od poplatku a i nyní
se vztahuje na samostatně žijící osoby nad 65 let nebo na samostatně žijící pár. Úlevu je možno
uplatnit i pro týdenní svoz. Byl doplněn minimální základ dílčího poplatku pro 60l nádobu, který
bude uplatňován v případě nemovitostí, kde nikdo nebydlí. Dochází k zrušení platných vyhlášek.
Poplatek bude možno platit přes platební portál Středočeského kraje nebo na obecním úřadě.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Bašť schvaluje předloženou obecně závaznou vyhlášku
o místním poplatku za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci.

Hlasování       Pro       11       Proti       0       Zdrželi se 0

Usnesení č. 11/23/2024 bylo přijato

13.     Schválení sazby za dopravu nádoby na tříděný odpad a bioodpad

Rada obce doporučila zastupitelstvu ponechat cenu za dopravu nádob na tříděný odpad  a bioodpad
ve stejné výši jako je v roce 2024 (VIZ příloha).

Připomínka zastupitel  Kaliba:  Přednesl  návrh na zlevnění  D2D,  aby došlo  k  zlevnění  tříděného
odpadu.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Bašť rozhodlo ponechat sazbu za dopravu nádoby na tříděný
odpad a bioodpad ve stejné výši jako v roce 2024.
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Hlasování       Pro       11       Proti       0       Zdrželi se 0

Usnesení č. 12/23/2024 bylo přijato

14.     Různé

1. místostarostka přednesla připomínku, že by bylo vhodné zvolit jiný postup pro nemovitosti, kde
mají  přihlášenou  více  než  jednu  nádobu  na  komunální  opad,  přitom  zde  bydlí  pouze  jedna
domácnost.
Odpověď: Zatím se jedná o jednotkové případy. Pokud by došlo k jejich navýšení, bude to obec řešit. 

Konec 20:36h

Zapisovatel:

Ověřovatelé:

Mgr. Lenka Pátková

Ing. Antonín Kreml

Ladislava Megerová, DiS.

Starostka obce: Bc. Kateřina Nováková


